
Protokół Nr XXIII/12

XXIII nadzwyczajnej sesji Rady Gminy Lichnowy 

odbytej dnia 17 maja 2012.

Obrady XXIII nadzwyczajnej sesji otworzył Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy 

Zbigniew Rybicki. W posiedzeniu uczestniczyli Radni obecni wg listy obecności stanowiącej 

załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu, Sołtysi zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik nr 2 

do niniejszego protokołu oraz Goście zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik nr 3 do 

niniejszego protokołu.

Porządek obrad:

1. Otwarcie obrad.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

3. Przedstawienie porządku obrad.

4. Przyjęcie porządku obrad.

5. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

6. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady Gminy Lichnowy.

7. Informacja Wójta Gminy Lichnowy z pracy między sesjami.

8. Interpelacje i zapytania radnych.

9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia woli przystąpienia przez Gminę Lichnowy do 

Stowarzyszenia o nazwie Gdański Obszar Metropolitarny z siedziba w Gdańsku.

11. Wolne wnioski.

12. Zamknięcie posiedzenia.

Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy zapytał czy do zaproponowanego porządku obrad są 

uwagi.

p. A. Kunkel: proszę o wprowadzenie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zmian budżetu 

gminy na 2012 rok.

Ad. 4. Przyjęcie porządku obrad.

Radni w głosowaniu jawnym przyjęli proponowane zmiany do porządku obrad.

Za: 15 os.

Porządek obrad po wprowadzonych zmianach przedstawia się następująco. 

Porządek obrad:

1. . Otwarcie obrad.



2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

3. Przedstawienie porządku obrad.

4. Przyjęcie porządku obrad.

5. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

6. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady Gminy Lichnowy.

7. Informacja Wójta Gminy Lichnowy z pracy między sesjami.

8. Interpelacje i zapytania radnych.

9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia woli przystąpienia przez Gminę Lichnowy do 

Stowarzyszenia o nazwie Gdański Obszar Metropolitarny z siedziba w Gdańsku.

11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zmian budżetu gminy na 2012 rok.

12. Wolne wnioski.

13. Zamknięcie posiedzenia.

Ad. 5. Następnie Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy zarządził głosowanie nad przyjęciem 

protokołu z poprzedniej sesji.

R a d n i w g ło so w a n iu  ja w n y m  p rzy ję li je d n o g ło śn ie , bez u w a g  p ro to k ó ł z  p o p r ze d n ie j sesji.

Ad. 6. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady Gminy Lichnowy.

p . Z . R y b ic k i:  szanowni Państwo w związku z tym, iż jest to sesja nadzwyczajna dzisiaj nie będę 

zabierał głosu. To, co mam Państwu do powiedzenia powiem w dniu 31 maja przy kolejnych 

naszych obradach.

Ad. 7. Informacje Wójta Gminy Lichnowy z pracy między sesjami.

p. Wójt: szanowni Państwo podobnie jak Pan Przewodniczący głos zabiorę na następnych obradach. 

Ad. 8. Interpelacje i zapytania radnych.

p. W. Nacel: w związku z tym, iż nie będzie mnie na obradach kolejnej sesji Rady Gminy Lichnowy 

pozwolę sobie zadać w dniu dzisiejszym następujące zapytania. Prosiłbym o udzielenie odpowiedzi 

na piśmie.
Pierwsze pytanie to:, co stało się i stoi na przeszkodzie podpisania umowy naszej gminy z 

oczyszczalnia ścieków „Nogat” Sp. Z o.o. w Malborku? Kiedy nastąpi podpisanie w/w umowy.



Druga moja interpelacja to: wielokrotnie zgłaszaliśmy niszczenie ulicy Bohaterów Września w 

Szymankowie. W dalszym ciągu następuje degradacja tego mienia komunalnego. Nawiązując do 

notatki prasowej umieszczonej w Dzienniku Malborskim z dnia 13 kwietnia 2012 roku, prosiłbym 

Pana Wójta o wyjaśnienie swojej wypowiedzi:

..., „ co jakiś czas odbywają się spotkania z przedstawicielami głównego wykonawcy i spisywane sa 

notatki służbowe... „ Moje pytanie brzmi ile było takich spotkań, kiedy i jakie były ich ustalenia? 

Dalsza wypowiedz pana Wójta w Dzienniku malborskim, cytuję: „... Na pewno tego tak nie 

zostawimy..., „ Co Pan Wójt miał na myśli i czym ten wniosek jest podyktowany? Czy inwestor ma 

zabezpieczone środki na remont ulicy? Pytam, ponieważ obserwując stan zaawansowania prac 

modernizacyjnych trasy E-65 oraz obciążenia komunikacyjnego ulicy Bohaterów Września w 

Szymankowie, będzie to powodowało dalsze niszczenie ulicy. Wnoszę o wykonanie minimum 

następujących prac: wyrównanie trawników i poboczy ulicy oraz ich wykoszenie, jak również 

pozostałych ulic oraz terenów zielonych.

Ad. 9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

p. Wójt: pozwolicie Państwo, że chociaż pokrótce odpowiem na zadane mi pytania. Jeżeli chodzi o 

pytanie pierwsze odnośnie tego, dlaczego nie ma podpisanej umowy ja uważam, że to pytanie nie 

jest do mnie. Zawsze przy okazji naszych obrad mówię Państwu o każdych spotkaniach, w których 

uczestniczę. Rozpocząłem rozmowy z Panem Zegarkiem. Podczas jednego ze spotkań Pan zegarek 

widząc moja osobę powiedział, że na tym spotkaniu nie powinno mnie w ogóle być, ponieważ nie 

jesteśmy partnerem spółki. Przecież ja również chce abyśmy byli normalnie traktowani i chcę 

podpisania tej umowy. Zrobię wszystko, aby doprowadzić do takiego stanu rzeczy. Niestety zdajemy 

sobie sprawę z tego, że jeśli w ogóle myślimy o podpisaniu tej umowy jesteśmy zmuszeni do 

wykonania bajpasu w Nowym Stawie a jak wiemy koszt tej inwestycji nie jest mały. W przyszłym 

tygodniu ma ponownie odbyć się spotkanie, w którym również będzie uczestniczył Pan Zegarek i ja  

oczywiście poruszę temat naszej gminy. Jak Państwo wiecie otrzymaliśmy z Agencji Nieruchomości 

Rolnych dofinansowanie w wysokości ok. 97 % na kanalizacje w Lisewie Malborskim. Na 

inwestycję dotyczącą bajpasu również składaliśmy wniosek, jednak został on odrzucony ze względu 

na to, iż inwestycja nie będzie odbywała się na naszym terenie. Mam nadzieję, że jednak uda nam 

się uzyskać jakieś dofinansowanie na ten bajpas i obiecuję Panie Władysławie, że zrobię wszystko, 

aby te umowę podpisać, bo zależy mi na tym tak samo jak i państwu.

p. W. Nacel: po prostu bardzo nas boli, że jesteśmy traktowani gorzej niż inne gminy.

p. Wójt: jeżeli chodzi o Bohaterów Września to my mamy świadomość, że jest to nasza droga i 

musimy o nią walczyć. Spotkaliśmy się z inwestorem trzy razy na pierwszym spotkaniu również i



Pan uczestniczył. Teraz jesteśmy na etapie umówienia się z inwestorem na spotkanie w terenie, w 

którym chciałbym, aby uczestniczyli radni sołtys, ja Pan Niewczas i przedstawiciele tej firmy. Po 

ostatniej sesji Policja również pojechała przeprowadzić kontrolę, z której została wykonana notatka. 

Mówiąca o tym, iż jeżdżą tam pojazdy gąsienicowe. Od dwóch tygodni próbujemy się spotkać z 

Panem Dyrektorem jednak z tego, co wiem przebywał w szpitalu i w przyszłym tygodniu pan 

Niewczas ma się z nim porozumieć, co do terminu naszego spotkania. Jeżeli chodzi o pytanie czy 

inwestor ma zabezpieczone pieniądze na remont drogi to ten Pan ujął to w ten sposób, że ta 

inwestycja strasznie przerosła ich możliwości finansowe. Powiedział jednak, ze przy końcu 

inwestycji spotka się z wszystkimi podwykonawcami i każdy będzie miał dołożyć się do remontów 

rzeczy, które zostały przy okazji inwestycji zdewastowane. Mam nadzieję, że dojdziemy do jakiegoś 

kompromisu a teraz pozostaje być cierpliwym i rozmawiać.

Jeśli chodzi o okoszenia to kosimy i to bardzo mocno. O ile mi wiadomo na Szymankowo nasi 

pracownicy maja wejść od poniedziałku, ale oczywiście wspomnę o tym Panu Niewczas. Nie jest 

tajemnica, ze zakupiliśmy traktor z kosiarką i muszę przyznać, że jestem z tego bardzo zadowolony, 

bo bardzo ułatwia on nam pracę, jeśli chodzi o tereny zielone. W pierwszej kolejności kosiliśmy tam 

gdzie w niedziele maja odbywać się komunie, teraz czas na pozostałe sołectwa. W przyszłym roku 

chciałbym dokupić kolejne elementy do tego traktora, rozsiewacz, glebogryzarkę i tym podobne. W 

tym roku mamy 6 Panów na interwencji, 2 na robotach publicznych oraz 1 Pan został zatrudniony z 

urzędzie właśnie ze względu na ten nowo zakupiony sprzęt. Ludzi na takich formach zatrudnienia 

jest coraz mniej. Dlatego bardzo ważne jest, aby mieć dobry sprzęt, który wykonuje prace szybko i 

przy małym obłożeniu osób. Wiadomo człowiek jest tylko człowiekiem każdy ma jakąś swoja 

fizyczna wytrzymałość. Niektóre umowy podpisałem na 3 m-ce niektóre na 6 m-cy. Zobaczymy jak 

wszystko się ułoży.

p. T. Korzeniowski: u nas okoszenia są wykonane wzorowo. Nic tylko robić zdjęcia i pokazać jak 

powinno być to robione. Nie rozumiem, co z ta umową, dlaczego tam jest aż taki duży problem.?

p. Wójt: umowę my mamy podpisaną z CWŻ sp. Z o.o. oni maja z „Nogat”, nas obsługuje CwŻ i 

dlatego korzystamy z usług tej spółki.

Przewodniczący Rady Gminy udzielił głosu Pani Annie Grunau -  Przewodniczącej Wspólnego 

Posiedzenia Komisji Stałych Rady Gminy Lichnowy, która poinformowała, że projekty uchwał zostały 

zaopiniowane pozytywnie. Projekty uchwał omawiane były na posiedzeniu Komisji Stałych Rady 

Gminy Lichnowy w dniu 17.05.2012r.

A d . 10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia woli przystąpienia przez Gminę Lichnowy do 

Stowarzyszenia o nazwie Gdański Obszar Metropolitarny z siedziba w Gdańsku.



Pytań i uwag nie wniesiono.

R a d n i p rzy ję li je d n o g ło śn ie  uchw ałę  w  sp ra w ie  w yra żen ia  w o li p rzy s tą p ie n ia  p r z e z  G m in ę  L ichnow y  

do  S to w a rzy sze n ia  o nazw ie  G d a ń sk i O b szar M e tro p o lita rn y  z  s ied z ib a  w  G d a ń sku . U chwała  

s ta n o w i za łą c zn ik  N r  4 do n in ie jszeg o  pro to ko łu .

A d . 11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zmian budżetu gminy na 2012 rok.

Pytań i uwag nie wniesiono.

R a d n i p r zy ję li  je d n o g ło śn ie  uchw ałę  zm ien ia ją cą  u ch w a łę  w  sp ra w ie  zm ia n  b u d że tu  g m in y  na 20 1 2  

rok. U chw ała  s ta n o w i za łą c zn ik  N r  5 do  n in ie jszeg o  p ro to ko łu .

Ad. 12. Wolne wnioski.

p. T. Korzeniowski: zgłosiłem kiedyś wniosek o powiązanie diety radnego z obecnością na sesji. 

Teraz uważam, że takie usprawiedliwione nieobecności powinny być zwyczajnie opłacane. 

Niesprawiedliwe jest, bowiem, że radny nie otrzymuje pensum za to, że nie mógł być z ważnego 

powody na sesji a przecież jego praca nie ogranicza się tylko do udziału w posiedzeniach.

p. A. Kunkel: uważam, że nie ma sensu zaznaczać, że tylko usprawiedliwione nieobecności będą 

opłacane, bowiem każde takie będą, Jeżeli już mięlibyśmy to zmieniać to w ogóle wykreśliłabym 

ograniczenia, co do wypłat diet.

p. W. Nacel: kwestia zmiany uchwały. Taka jest prawda proszę Państwa, że dieta i tak nie jest zbyt 

wysoka. A tak to wygląda, że praca radnego ogranicza się tylko do posiedzeń pracy komisji czy sesji 

rady Gminy a doskonale wiemy, ze tak nie jest. Funkcja Radnego to o wiele więcej, nim nie jest się 

tylko na posiedzeniach a najbardziej w codziennym życiu.

p. Wójt: kiedyś to ograniczenie zostało wprowadzone, dlatego, żeby zmobilizować Radnych. Często 

było tak, że wielu radnych nie uczestniczyło w ogóle w obradach i mieliśmy problem z głosowaniem 

na obradach. Jeżeli już o tym mówimy to uważam, że powinniśmy w ogóle wykreślić ograniczenia 

w dietach. Myślę, że każdy jest na tyle odpowiedzialny i sumienny ze będzie uczestniczył w 

obradach.



p. W. Nacel: kadencja trwa 1.5 roku, ta rada pokazała chęć uczestnictwa w posiedzeniach jak żadna 

inna. Uważam, że powinniśmy przygotować projekt uchwały na najbliższe posiedzenie i wtedy 
podejmiemy decyzje.

p. J. Maciuński: ja najwięcej choruję i często mnie nie ma, ale jestem przeciwny. To jest 

mobilizacja dla radnych.

p. T. Korzeniowski: po tym czasie rada już jest wystarczająco zmobilizowana.

p. W. Nacel: uważam, że te oszczędności nie są, aż tak duże, gdy jednej czy dwóch osób nie ma na 

obradach. Dlatego uważam, że powinniśmy przegłosować tę sprawę na następnych obradach.

Ad. 13. Zamknięcie posiedzenia.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy zamknął 

posiedzenie XXIII sesji nadzwyczajnej Rady Gminy Lichnowy dnia 17 maja 2012r.

Protokołowała: Przewodniczący Rady Gminy:

Sandra Choszcz


